
KOMISIA PRE CESTOVNÝ RUCH A MEDZINÁRODNÚ SPOLUPRÁCU 

Mestského zastupiteľstva hlavného mesta Slovenskej republiky  

Bratislavy 

 

Zápisnica 

z rokovania Komisie pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ 

zo dňa 15.6. 2023 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

Program:  

1. Otvorenie 

2. Návrh na schválenie Listu o porozumení medzi hlavným mestom Slovenskej republiky 

Bratislavou a Úradom vysokého komisára OSN pre utečencov 

3. Ekonomické vyhliadky BTB na rok 2024 (2025) 

4. Rôzne 

 

K bodu 1 

Predsedníčka komisie Jana Jakubkovič otvorila zasadnutie komisie.  

 

K bodu 2 – Návrh na schválenie Listu o porozumení medzi hlavným mestom Slovenskej 

republiky Bratislavou a Úradom vysokého komisára OSN pre utečencov 

Materiál prišla predstaviť Nina Spišiak (odd. podpory pre ľudí s cudzineckým pôvodom). List sa týka 

spolupráce vo viacerých témach, hlavnou je integrácia ľudí s cudzineckým pôvodom na lokálnej 

úrovni. Obsahom je oficiálne zastrešenie dlhodobo realizovaných aktivít v rámci Asistenčného 

centra na Bottovej a spoločné plnenie aktivít nielen v krízovom režime, ale aj pri systematickom 

nastavení fungovania v strednodobom a dlhodobom horizonte.  

Cieľom listu je podpora miestnych komunít a komunikácia s nimi pri podpore sociálnej súdržnosti 

a integrácie ľudí s cudzineckým pôvodom, prináša možnosť systematickej podpory v oblasti rozvoja 

jednotlivých kontaktných bodov a bezpečných priestorov blue dots, participatívnych prístupov 

zapájajúcich ľudí s cudzineckým pôvodom do aktivít mesta, advokácie potrieb samosprávy, 

budovania súdržnosti obyvateľov mesta a pod.. List je potvrdením spolupráce UNHCR, teda 

s partnerom, s ktorým mesto pracuje už od roku 2022 v súvislosti s Asistenčným centrom na 

Bottovej. Materiál sa skôr viaže na oblasť medzinárodnej spolupráce, nemá priamy dosah na 

cestovný ruch, keďže cieľová skupina sú ľudia s cudzineckým pôvodom. 

Otázky členov komisie: 

• Ako BTB zareagovala na krízu? Aké boli aktivity BTB smerom k ukrajinským odídencom? 

BTB rozšírila ponuku v ukrajinskom jazyku – vydalo slovník, sprevádzanie v ukrajinskom jazyku, 

zväčšila sa ponuka materiálov, aktualizovali sa materiály v ukrajinskom jazyku a iné. BTB bola 

nápomocná aj pri zapožičiavaní vybavenia pre krízový bod na Hlavnej vlakovej stanici. 

• Poskytuje BTB v Asistenčnom centre na Bottovej nejaké materiály? Pôsobí BTB na 

Asistenčnom centre na Bottovej? Je tu prítomný nejaký informačný pult? 

BTB nemá na Bottovej žiadne personálne zastúpenie, ale distribuuje sem informačné materiály. 



Na Bottovej existuje info point, väčšinou je záujem o právnické poradenstvo, zdravotné služby, 

sociálne poradenstvo, informácie ohľadom škôlok, primárne sa nepýtajú na kultúrne a komunitné 

aktivity, ale sú tam prítomné viaceré neziskové organizácie, ktoré pokrývajú aj tieto oblasti. Záber 

Oddelenia podpory pre ľudí s cudzineckým pôvodom je však väčší, oddelenie sa snaží 

o systematický prístup a primárna cieľová skupina sú cudzinci, ktorí sa v Bratislave nachádzajú 

dlhodobo a ich integrácia do fungovania a života mesta. 

 

Uznesenie: 

Komisia pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ po prerokovaní materiálu Návrh na 

schválenie Listu o porozumení medzi hlavným mestom Slovenskej republiky Bratislavou a Úradom 

vysokého komisára OSN pre utečencov odporúča Mestskému zastupiteľstvu hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy materiál schváliť. 

Hlasovanie: prítomných: 12, za: 11 , zdržal sa: 1 , proti: 0   

 

K bodu 3 – Ekonomické vyhliadky BTB na rok 2024 (2025) 

Materiál prišli predstaviť p. Grežo (predseda predstavenstva BTB) a p. Koniar (výkonný riaditeľ 

BTB).Hl. mesto Bratislava je hlavným akcionárom, BTB má ďalších 70 členov. Riadenie sa vykonáva 

prostredníctvom predstavenstva, kde má Bratislava najväčšie zastúpenie. Hlavné mesto Bratislava 

má možnosť vstupovať do tvorby priorít a projektov. Stratégia a cestovný ruch by mohli mať silnejšiu 

pozíciu v nadchádzajúcom funkčnom období mesta. Zdroje na aktivity a investície poskytuje 

Ministerstvo dopravy a výstavby. Pri tomto finančnom nastavení je však ohrozená možnosť 

realizovať tie projekty, ktoré má BTB naplánované. Náklady spojené s prevádzkou organizácie sa 

hradia výlučne z členských príspevkov. Existuje možnosť navyšovania členských príspevkov, táto 

požiadavka vzišla z ekonomického a personálneho auditu, ktorý realizovalo mesto. Hl. mesto 

Bratislava znížilo výšku členského príspevku vzhľadom na pandemickú krízu. Pre BTB je to však 

výrazný úbytok zdrojov a predstavitelia organizácie BTB žiadajú o napĺňanie uznesenia z roku 2014, 

ktorým sa určuje výška členského príspevku mesta. Je niekoľko možných scenárov vývoja, pri 

niektorých scenároch nebude možne realizovať plánované projekty z kapacitných dôvodov 

a žiaduco rozvíjať organizáciu BTB. Počas krízových rokov sa zaviedli nápomocné prechodné 

opatrenia, ktoré umožnili čerpať 15% z dotácie na prevádzku (mimo miezd). Toto prechodné 

opatrenie však nebude v budúcom roku už platné. 

 

Návrhy a otázky členov komisie: 

• Monika Debnárová navrhla nabehnúť na systém, ktorý tu bol pred 3 – 4 rokmi, kedy sa 

zvyšoval členský príspevok mesta a financie alokovali na konkrétne projekty a činnosti 

navrhnuté mestom. Tento systém fungoval cca. 2 roky, keďže prednedávnom prebehol audit, 

je potrebné sa riadiť odporúčaniami – implementačným plánom, ktorý z neho vzišiel. 

• Michaela Sendeková považuje situáciu za veľmi vážnu. Práve komisia má možnosť hľadať 

systémové riešenia a apelovať na predstaviteľov mesta a ostatných členov ohľadom 

navýšenia členského príspevku, keďže situácia je skutočne kritická. Na druhej strane, pokiaľ 

nebude mesto prítomné na marketingových aktivitách na zahraničných trhoch, tak napr. 

podnikatelia budú mať problém obsadiť ubytovacie kapacity, táto organizácia slúži aj ako 

taký malý podnikateľský inkubátor – malo by sa uvažovať o tých návštevníkov, ktorí sú už tu, 

ale zamerať sa aj na tých, ktorí len rozmýšľajú nad príchodom do Bratislavy. Mohlo by sa 

uvažovať o úprave pôvodného uznesenia na 50%, aby organizácia BTB mohla zmysluplne 

fungovať. Monika Debnárová povedala, že momentálne nie je naplnených ani tých 30% 



z aktuálne platného uznesenia, takže by sa v súčasnosti nemalo uvažovať o zvýšení. Mala 

by prebehnúť aj určitá forma zvýšenia členského príspevku aj pre ostatných členov. Pán 

Grežo reagoval, že  toto je súčasťou implementačného plánu a malo by to byť prijaté do 

konca roka 2023. 

• Tomáš Koniar vysvetlil, že uznesenie nepokrývalo krízové situácie, ktoré ostatné veľké 

turistické destinácie dokázali pokryť podporou od mesta a štátu. Systémy podpory v iných 

mestách fungovali nad rámec akýchkoľvek zabehnutých algoritmov, u nás to bolo postavené 

len na uznesení, ktoré vôbec nereflektovalo prebiehajúcu krízu. 

• Podľa Dany Kleinert je BTB príliš úzko segmentovaná a zaujímalo ju, akým spôsobom by 

mohla byť BTB efektívna a ako by mohla fungovať tak, aby mesto videlo merateľné výsledky.  

Tomáš Koniar reagoval, že pre zabehnutú organizáciu s tak širokým záberom činnosti, akou 

je BTB, je tento členský príspevok nedostatočný. Ak by si mesto objednávalo konkrétne 

služby cez súkromnú agentúru, bolo by to finančne niekoľkokrát drahšie a nemuselo by to 

byť vo výsledku efektívnejšie. 

• Pán Vagač považuje za prioritné vyhodnotenie efektivity jednotlivých činností BTB 

a nastavenie merateľný ukazovateľov. Zároveň otvoril tému poklesu umiestnenia Bratislavy 

v európskom rebríčku zameranom na kongresový turizmus. Otázkou je, čím to je 

spôsobené? Pán Grežo reagoval na informáciu o vykonanom audite, ktorý prebehol vo 

všetkých mestských organizáciách. Audit stanovil BTB konkrétne požiadavky na zlepšenie, 

ktoré treba napĺňať v konkrétnych termínoch. Organizácia má nastavené výkonnostné 

ukazovatele, keďže podlieha opakovaným kontrolám zo strany mesta a ministerstva. Na 

umiestnenie Bratislavy v rebríčku reagoval pán Koniar argumentom, že Bratislava nemá 

vlastné kongresové centrum, ktoré ju znevýhodňuje oproti iným hlavným mestám. Vzhľadom 

na personálne a finančné kapacity má BTB v oblasti MICE pomerne veľký výtlak. Hodnota 

za peniaze je garantovaná – existujú pravidelné kontroly z mesta a ministerstva. 

 

Uznesenie: 

Komisia pre CR a MS po prerokovaní materiálu Ekonomické vyhliadky BTB na rok 2024 (2025) 
berie materiál Ekonomické vyhliadky BTB na vedomie. 

Hlasovanie: prítomných: 10, za: 10, zdržal sa: 0, proti: 0 

 

K bodu 4 - Rôzne 

V bode Rôzne bola členmi komisie otvorená téma týkajúca sa zvýšenia dane za ubytovanie. Téma 
bola iniciovaná členmi komisie, rovnako aj BTB, a to prijatým uznesením č. 6/30052023: P-BTB 
poveruje p. Sarlósa, aby predložil Komisii pre CR a MS požiadavku P-BTB, aby zvážila možnosť 
navrhnúť úpravu platnosti VZN č. 4/2023 od 1.1.2024 a navrhla postup tejto úpravy, nakoľko P-BTB 
považuje proces zavedenia zvýšenia dane z ubytovania za nesystémový a z pohľadu možnosti 
prípravy aktérov cestovného ruchu na zavedenie zvýšenia dane za krátky. 

Členovia komisie, rovnako aj členovia BTB, súhlasia so zvýšením miestnej dane, ale s účinnosťou 
až od 01.01.2024. Podľa názoru členov bolo VZN prijaté 

1. bez včasného oznámenia/konzultácie/využitia odborného poradenstva, či už v Komisii pre 
cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ, BTB alebo dotknutých subjektov vopred, 

2. nečakane/narýchlo a nesystémovo,  
3. počas hlavnej sezóny. 

Subjekty, ktoré podnikajú v cestovnom ruchu už majú dohodnuté a zazmluvnené ceny na sezónu 

2023 a žiadať od klientov/obchodných partnerov, aby dodatočne doplatili rozdiel je neprofesionálne. 

Takisto už majú nastavené svoje rozpočty a žiadať dodatočne od nich, aby doplatili rozdiel 1,80 na 

https://zastupitelstvo.bratislava.sk/komisia-pre-kulturu-media-a-ochranu-kulturneho-dedicstva-zasadnutie-11012023/bod-3/


osobu nevytvára dobrý dojem o Bratislave. Neštandardným je aj to, že daň je diverzifikovaná podľa 

územia mesta – 2 typy dane pre rôzne územia mesta, väčšinou sa diverzifikuje podľa cieľovej 

skupiny (študenti, seniori a pod.). Magistrát argumentuje tým, že sa s týmto navýšením počíta už 

v tohtoročnom rozpočte, preto účinnosť nie je možné posunúť. Argumentom členov komisie je, že 

cestovný ruch bol v minulom roku poznačený vojnou na Ukrajine, veľa skupinových zájazdov 

a pobytov bolo zrušených a nastal tak výpadok v počte ubytovaní. Rok 2023 sa javí zatiaľ veľmi 

pozitívne, výpadok by nemal byť taký markantný ako v roku 2022, v tomto roku by mal byť práve 

nárast počtu ubytovaní a vybratej dani z ubytovania. Magistrát by sa mohol pozrieť na výšku vybratej 

dane z ubytovania v 1. štvrťroku 2023, či tam zaznamenal narastajúci trend. 

V iných slovenských mestách, ako napr. Trenčín, Košice, Žilina, Banská Bystrica, Prešov, Levoča 

alebo Tatranská Lomnica, došlo k zvýšeniu miestnej dane taktiež, ale k 1.1.2023, s tým, že im to 

bolo oznámené v dostatočnom časovom predstihu, teda v októbri/novembri 2022 a nie uprostred 

letnej turistickej sezóny.  

Členovia navrhujú začať čo najskôr rokovania s predstaviteľmi Magistrátu a dotknutými subjektami. 

Pani Jakubkovič navrhla, že bude tieto rokovania iniciovať a bude nápomocná pri prepojení mesta 

a dotknutých subjektov. Členovia komisie si uvedomujú nedostatok času na zmenu VZN, avšak 

navrhujú otvoriť rokovania a nájsť kompromisné riešenie (napr. ponechanie tarify 1,70 €/os. pre už 

zazmluvnené  a zaplatené objednávky). 

 

Uznesenie: 

Komisia pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ odporúča Mestskému zastupiteľstvu 

posunúť účinnosť prijatého Všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej 

republiky Bratislavy č. 4/2023 z 25.05.2023 o dani za ubytovanie z 1. júla 2023 na 1. januára 2024. 

Takéto odporúčanie zdôvodňujeme najmä tým, že sa zmena dotýka oblasti cestovného ruchu v 

strede rozbehnutej sezóny, čo má za následok finančné komplikácie na strane subjektov 

poskytujúcich služby v oblasti cestovného ruchu. 

Hlasovanie: prítomných: 9, za: 9, zdržal sa: 0, proti: 0 

 

 

Najbližšie zasadnutie sa uskutoční 14.9.2023. 

 

 

  

JUDr. Jana Jakubkovič, v.r. 

predsedníčka komisie 
 
 
Zapísala:  
Zuzana Jurkovičová 
Veronika Štefániková 


